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Den 4. oktober 2018 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 
Christiansborg 
1240 København K 
 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1012 (MOF alm. del) stillet den 14. 
september 2018 efter ønske fra ikkemedlem Astrid Krag (S). 

Spørgsmål nr. 1012 

”Vil ministeren redegøre for de årlige bevillinger til værditabsordningen over de seneste 10 år, og 
antallet af sager, der er blevet løst fordelt på år og antallet af sager, der er på venteliste? Vil ministeren 
ligeledes redegøre for, hvad det betyder for den enkelte boligejers vished om ventetid, at 
hovedprincippet i jordforureningsloven er, at oprydninger sker efter en miljøprioritering?” 

Svar 

Jeg har forelagt den del af spørgsmålet, der angår den årlige bevilling og antallet af sager, der er blevet 
løst, for Miljøstyrelsen, som har oplyst følgende:  
 
”Nedenstående oversigt er frembragt med udgangspunkt i finanslovene og redegørelserne fra 
regionerne. Tallene for bevilling og venteliste er fundet på finanslovens oversigt over 
værditabsordningen.  
 
Af finansloven fremgår også en opgørelse over antal tilsagn, men dette tal omfatter både oprensninger 
og undersøgelser. I stedet har Miljøstyrelsen udregnet antal oprensninger ud fra redegørelser om 
jordforurening for de enkelte år (2008-2012 og 2014-2017) samt regionernes indberetninger til 
Miljøstyrelsen. 
 
Værditabsordningen 2008-2017 

 

År 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 

Bevilling (mio.kr.) 22,7 27,0 21,2 29,9 26,1 25,7 26,0 25,1 26,1 26,3 

Venteliste 
(Antal grunde) 

445 445 424 426 421 408 370 324 300 280 

Antal oprensninger 47 38 53 28 69 31 78 89 111 100 

” 
Arbejdet med jordforureningsopgaven i Danmark koster mange penge og tager lang tid. Med det 
nuværende indsatsniveau løber udgifterne, som finansieres af de danske skatteydere, op i over 400 
mio. kr. årligt. I 2017 anvendte regionerne således 434 mio. kr. på jordforurening ifølge Danske 
Regioner. Derfor er vi nødt til at prioritere efter risiko for sundhed og miljø. Og derfor er jeg tilfreds 
med, at der findes en værditabsordning, som i mere end 25 år har hjulpet de danske boligejere.  
 
 
 
 

Miljø- og Fødevareudvalget 2017-18
MOF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 1012 

Offentligt

Miljø- og Fødevareudvalget 2018-19
MOF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 122 

Offentligt
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